



# 傳薪中文學校 中文課 課程簡介

## Tri-City Chinese School Chinese Classes Description

<p><b>Traditional Stream</b> These classes use traditional characters and teach students Zhuyin Phonetics before starting on Hanyu Pinyin in 4A. Students are able to write in Chinese sentences in the upper grades.</p>	<p><b>Chinese as a Foreign Language Stream</b> This stream is suitable for students who have no Chinese background and families who may speak a different dialect at home, and focuses on character recognition.</p>
<p><b>KA</b> Students should be age 5 or in Kindergarten. A younger student may be accepted if the child has some Chinese language knowledge. Zhuyin Phonetics is formally taught. Textbooks : 美洲華語首冊 K, 學華語開步走</p>	<p><b>PreK/CFL1</b> Students should be age 4 or in Kindergarten. Through classroom interactive activities, students learn pinyin and proper pronunciation and will be familiar with at least 50 words. Textbook : 學華語向前走 K2</p>
<p><b>1A</b> The Chinese language is applied to different Chinese festivals like Lunar New Year, Mid Autumn festival, etc including celebrating with foods and even a pretend store for the students to practice buying and selling in Mandarin. Characters include 朋友, 左右, 不要, 你們, 看見。 Textbook : 美洲華語第一冊</p>	<p><b>CFL2</b> This class uses classroom conversations, at-home audio recordings, singing and games to learn Mandarin in a fun and relaxed environment. Characters include 個, 爸, 媽, 來, 吃, 喝 Textbook : 學華語向前走 1</p>
<p><b>2A</b> The syllabus encourages active participation for the young students to understand and remember new words, using revision exercises, matching games, word finding and other group competitions. Characters include 可愛, 學生, 從前, 裡面, 海邊。 Textbook : 美洲華語第二冊</p>	<p><b>CFL3 (not offered in 2022/23)</b> New Chinese words are introduced through story-telling and students have the opportunity to work individually and in groups. Characters include 久, 見, 高, 耳朵, 後。 Textbooks : Hello 華語 3, 4</p>
<p><b>3A</b> Use of computer and flash card games to review textbook content. Characters include 漂亮, 奇怪, 窗戶, 銀行, 存錢。 Textbook : 美洲華語第三冊</p>	<p><b>CFL4</b> Characters include 開始, 想, 找, 昨, 胖。 Can use "高一點低一點" to give out instructions. Textbooks : Hello 華語 5, 6</p>
<p><b>4A</b> Pinyin will be taught in this class. Interactive games are used as part of teaching. Characters include 季節, 夏天, 新聞, 剪刀, 滿意。 Textbook : 美洲華語第四冊</p>	<p><b>CFL5/6</b> This is a combined class. Characters include 變少, 桌, 活, 表, 忘, 風, 奇. Can use "一...就..." to make sentence for continuous action. Textbooks : Hello 華語 9, 10</p>
<p><b>5A</b> 16 new characters are taught every week with sentence usage. Characters include 選票, 勇敢, 受傷, 需要, 故鄉。 Textbook : 美洲華語第五冊</p>	
<p><b>6A</b> This class incorporates cultural elements and outside reading and listening comprehension material. Characters include 危險, 離開, 翻譯, 更糟, 清楚。Textbook : 美洲華語第六冊</p>	
<p><b>7A/8A</b> This is a combined class designed for students wishing to enter the Chinese Advanced Placement Program in middle school. Characters include 招待, 營養, 醬菜, 含笑, 友善 Textbooks : 美洲華語第七冊</p>	



## 傳薪中文學校 課程簡介

<b>傳統中文班</b> PK到3A採用繁體中文及注音教學, 4A以上採用漢語拼音, 高年級學生訓練基本中文寫作能力。	<b>中文外語班 (CFL)</b> 著重認字, 適合家裡沒有中文背景或家中主要語言非中文的學生。
<b>注音班 (KA)</b> 認識注音符號, 適合年滿五歲幼兒園生或未滿五歲但有中文基礎者。教材: 美洲華語首冊 K, 學華語開步走	<b>PreK/CFL1</b> 透過互動學習拼音和正確發音, 並且熟習至少50個常用中文單字, 適合年滿四歲幼兒園生。 教材: 學華語向前走 K2
<b>一年級 (1A)</b> 學習文字, 並且實際運用到生活上, 例如跟著節慶製作不同的食物: 元宵、粽子、月餅、水餃等, 期末還有用中文在庭院義賣, 生字包含朋友, 左右, 不要, 你們, 看見。 教材: 美洲華語第一冊	<b>CFL2</b> 利用情境對話練習、歌曲歌謠遊戲、回家錄音作業等等, 讓孩子們輕鬆愉快的學習, 生字包含個, 爸, 媽, 來, 吃, 喝。教材: 學華語向前走 1
<b>二年級 (2A)</b> 從形音義來理解和記憶生字, 課堂上有多種複習遊戲、實果、matching game、找字及分組排課文比賽。生字包含可愛, 學生, 從前, 裡面, 海邊。教材: 美洲華語第二冊	<b>CFL3 (not offered in 2022/23)</b> 利用故事學習新字彙, 包含久, 見, 高, 耳朵, 後。教材: Hello 華語 3, 4
<b>三年級 (3A)</b> 利用電腦和字卡遊戲教學, 生字包含漂亮, 奇怪, 窗戶, 銀行, 存錢。教材: 美洲華語第三冊	<b>CFL4</b> 學習字彙包含開始, 想, 找, 昨, 胖。能運用"高一點低一點" 做出指示。教材: Hello 華語 5, 6
<b>四年級 (4A)</b> 熟悉漢語拼音, 課堂上使用互動遊戲教學, 生字包含季節, 夏天, 新聞, 剪刀, 滿意。教材: 美洲華語第四冊	<b>CFL5/6</b> 此為合併班, 學習字彙包含變少, 桌, 活, 表, 忘, 風。能夠運用"一...就..."表達連續動作。教材: Hello 華語 9, 10
<b>五年級 (5A)</b> 每課16個生字與生詞和句型練習, 生字包含選票, 勇敢, 受傷, 需要, 故鄉。教材: 美洲華語第五冊	
<b>六年級 (6A)</b> 介紹中華文化、中文閱讀及聽力, 生字包含危險, 離開, 翻譯, 更精彩, 清楚。教材: 美洲華語第六冊	
<b>七/八年級 (7A/8A)</b> 此為合併班, 將中文應用於日常生活中以及訓練基本中文寫作能力。教材: 美洲華語第七冊	



## 傳薪中文學校 課程簡介

傳薪中文學校才藝班2022 – 2023

Tri-City Chinese School Elective Class 2022-2023

### **Drawing** 繪畫班 (in-person class)

This class is designed for kids to practice the classic techniques of basic drawing and painting in engaging ways, while at the same time, foster appreciation of the art. Students will learn the most orthodox painting skills to uncover their potentials and strengths.

Pre-requisite: None, Fee: \$320/\$360(nonTCCS), \*Material fee NOT included, Instructor: Vivian Lin

### **Art of Life Science** 生命科學之美 (online class with in-person outdoor meetup)(60 min class of fun lectures and hands on crafts)

This class is all about life science with lots of fun crafts and projects. Students will learn fun facts about nature and life. They will get their hands on multiple themes crafts (animals, bees, ocean life, forest life), and planting projects (healing gardens, indoor hydroponics, micro-green, etc.). This class will guide students to use their keen eyes to observe and to love the nature around them.

Pre-requisite: None Fee: \$320/\$360 (non TCCS) \*Material fee NOT included Instructor: Corrinna Lee

Meeting time: Zoom on Thursdays 7-8PM. In-person outdoor meetings to be held at different times of the year

### **Japanese for Beginners2** 日文初級班2 (online class)

Beginner level Japanese class for everyone! In addition to Japanese, this class will also introduce Japanese society culture, Japanese songs, and Japanese pop culture. Lessons will be adjusted based on students' progress and interests. Class is taught by experienced teacher who studied and lived in Japan for 7 years. All ages are welcomed.

Pre-requisite: Minna no Nihongo Beginner (I)

Fee: \$320/\$360 (non TCCS) \*Book to be purchased by students Instructor: Zhiqiu Song

Meeting time: Zoom on Wednesdays 7-8PM.

### **Pinyin and Typing** 漢語拼音與中文打字 (online class)

This course teaches Hanyu Pinyin. Based on solid understanding of Pinyin, this course continues to teach typing in Chinese. This course will build a solid foundation for students to easily step into the Chinese AP class in high school. Space is limited with priority given to TCCS students 3rd grade and above.

Pre-requisite: 3rd grade and above Fee: \$320/\$360 (non TCCS) Instructor: Whitney Chiu

Meeting time: Zoom on Fridays 7-8PM.

TCCS has the right to either combine, cancel or request additional fee depending upon enrollment of each class.



## 傳薪中文學校 課程簡介

傳薪中文學校才藝班 2022 – 2023

Tri-City Chinese School Elective Class 2023 - 2023

### 繪畫班 Drawing (實體授課)

用有趣的方式讓學生瞭解正式的繪畫基礎和繪畫方式，打破枯燥，在激發興趣的同時，學習最正統的繪畫技巧，發現每個人的潛力和特長。

報名資格: 不限 學費: \$320/\$360(非本校生) \*不含材料費 老師: Vivian Lin

### 生命科學之美 Art of Life Science (網路授課搭配戶外課程)(60分鐘包含網課及手動勞作)

讓孩子用感官視覺去體驗大自然生命的奧密，並通過多元手動生命主題課程(奇妙的生物之旅、有趣的動物箱、蜜蜂的奇幻旅、昆蟲的奧密、神奇的海洋、森林之美、室內水培、微型育苗及植物美學等)使孩子們學會細心觀察生活中的事物，關心大自然的環境，進而培養耐心、細心和生活科學應用的態度與精神。

報名資格: 不限 學費: \$320/\$360(非本校生) \*不含材料費 老師: 李秀燕

上課時間: 週四晚上7-8PM. 搭配不定期戶外實體聚會教學

### 日文初級班2 Japanese for Beginners 2 (網路授課)

由留學日本七年的老師，使用日文基礎教材《大家日本語》(みんなの日本語)講授日文基礎知識，還會涉及日本社會和日本文化，教唱日文歌曲，講解動漫或日劇字幕，課程內容根據同學們的進度與興趣靈活調整。本課程同時適合於幼兒和成人，歡迎各位家長和小朋友共同學習。

報名資格: 已有大家的日本語初級一基礎 學費: \$320/\$360(非本校生) \*不含書籍費 老師: 宋知秋

上課時間: 週三晚上7-8PM.

### 漢語拼音與中文打字 Pinyin and Typing (網路授課)

本課程讓孩子打下紮實的漢語拼音基礎，並以漢語拼音的基礎，教授中文打字，課程內容將幫助孩子熟悉中文拼音選字，輕鬆接軌高中中文AP課程。座位有限，若超過上限將優先提供給本校三年級(含)以上學生。

報名資格: 三年級以上 學費: \$320/\$360(非本校生) \*不含材料費 老師: 邱慧苓

上課時間: 週五晚上7-8PM

註: 校方有權決定班級錄取人數或優先參加者，及任何不足人數班級合併，取消或另收額外費用。